
Ze tmy do světla  
 
V kolně na zahradě bydlelo šťastné slunečnicové zrnko. Možná by tam 
zůstalo a zestárlo, ale přišel zahradník, aby je zasadil do země. „Už  je 
čas,“ řekl. „Teď poznáš svůj pravdivý život.“ Zrnko se celé ze strachu 
třáslo – já opravdu ne vím co ted´ ze mnou bude. Slyšela jsem, že musím 
padnout do hluboké jámy, kde je tma a špína. V kolně cítila jsem se dobře, 
měla jsem spousta přátel a pocit bezpečností. 
 Ale tam nenajdeš svůj pravdivý život – řekl zahradník.Ten pravdivý život 
najdeš jenž když  vezmeš na sebe námahu vzrůstat. Ale já ne můžu, protože 
zemřu tam ve tmě. Ty ne zemřeš jenom se proměníš. Ne můžeš zůstat jaký jsi 
ted´ . Staň se taký, jaký jsi opravdu. V tobě jest daleko více, než je 
ted´vidět.Život není tak snadný jak si to myslíš, to co dneska cítíš jako 
strach, bolest, trpení, zítra muže se stát začátkem šestí. Musíš rozloučit se ze 
svým já a rozhodnout se jestli chceš žít svým pravdivým životem. 
 Zahradník vykopal jamu, dál do ní zrnko a zasypal. Zrnko zůstalo úplně 
samo. To už konec mého života za chvílí zemřu a mohlo být tak krásně. Po 
několika smutných dni pocítilo bolest, rozlomil se pancíř jeho života. Nová 
obnož  přebila šupinu zrnka a černou pudů. Asi o tom říkal zahradník. Musí 
se rozlomit pancíř aby mohlo rozvíjet se to co je uvnitř. Ještě krátký čas 
budeš využívat celou silu na růst.Teple slunce bude ti pomáhat až staneš se 
krásné a budeš nejkrásnější výzdobou cele zahrady. Budeš schopný i ty 
dávat zrnka, aby mohl vznikat nový život. 
 Musíš i ty růst směrem ku nebí tak vysoko jak hluboko šahají tvé kořeny a 
nadejde i tvůj čas. Pocítíš svobodu jakou si neznal, radost která přesahuje 
všechny touhy. 
To co jest v nás skryté, musí se rozvíjet, aby náš život byl šťastný.     

P. Janusz Romanski 
Lepší jeden den jako lev? 
 
Jsou křesťané takové hloupé ovce? Navíc bez rozumu? Na první poslech by 
evangelium takový dojem vzbudit mohlo a mohlo by i trochu odradit: kdo by 
chtěl vypadat jako „ovce“? Mussolini prohlásil, že je lepší žít jeden den 
jako lev než sto dní jako ovce. Jenže ovce z evangelia nejsou zrovna ty 
hloupé, ale ty „důvtipné“, protože nalezly cestičku k životu. Vědí, že bez 
Krista není možné dojít k pastvinám skýtajícím potravu. 
Být ovcí nám není úplně vrozené: chtěli bychom být spíše lvy, kteří se 
prosadí silným hlasem a vlastní silou, „uloví potravu“. Lev poslouchá svůj 
silný řev, ovce slyší hlas pastýře. Lev loví a spoléhá pouze na svou rychlost, 
hbitost, sílu. Ovce si nechává potravu dát, přesněji nechává se k pastvině 
vést. A kdo je ovcí „v duchu evangelia“, je obezřetný, protože se nechává 
obdarovat, dovést k „travnatým nivám“ (Ž 23,2). Takový nebude mít 
nedostatek. 
Onen dobrý pastýř nevolá a nevede k pastvinám „stádo“ anonymních ovcí. 
Každého volá jménem, každého jinak, zcela osobně — tím nejvlastnějším a 
nejdůvěrnějším jménem. Toto osobní volání prozrazuje, že má s každým z 
nás jedinečný vztah. Ví o tom, kde se každý z nás nachází – a vábí, přitahuje 
k sobě „provázky lidské něžnosti, provázky milování“ (Oz 11,4). 
Být lvem znamená být bez Krista, bez života. Být ovcí znamená společenství 
s Kristem, přetékající život. 
Mussolini asi neměl pravdu: je lepší žít sto dní jako ovce než jeden den jako 
lev. 

Angelo Scarano 
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Náklady na toto číslo Farních listů činí 10,- Kč. Děkujeme 

 

Milí čtenáři, 
 

Po necelém měsíci se opět setkáváte 
s „velkými“ Farními listy. Za těch 
několik týdnů jsme stihli prožít 
velikonoční svátky, jejichž 
vyvrcholenímu – vigílii, je věnována 
skoro celá jedna strana zpráv, 
doplněná o fotografie mapující tuto 
vyjímečnou bohoslužbu. 
Další významnou událostí, při níž se 
sešlo velké množství farníků, byla 
svatba Jaromíra a Madlenky 
v klášterním kostele. Jak to nevěstě 
a ženichovi slušelo se ti, kteří nebyli 
přímo na místě, mohou přesvědčit 
alespoň na fotografii na straně 4. 
Na poslední straně tentokráte 
nedoporučujeme jen knihy, ale i 
pořady. Ve středu začal na TV Noe 
totiž cyklus mapující 2000 let 
křesťanství. Ostatně, když jsem se 
opět dostal až k této televizi, tak 
právě nyní k ní ti, co by ji chtěli, 
mají relativně nejblíže, protože za 
necelé dva měsíce má být vypnut 
analogový signál pro televizní  
příjem z Vranního vrchu, takže ti, 
jež i nadále budou chtít sledovat 
televizní programy, budou stát před 
volbou, zda investovat do převaděče 
analogového signálu na digitální 
(set-top-boxu) nebo do satelitu. 
Výhodou set-top-boxu je nižší 
pořizovací cena, výhodou satelitu je 
širší nabídka programů a to jak těch 
volně šířených, tak i těch, které se 
dají připlatit. Jisté jsou zatím dvě 
věci – na set-top-boxu TV Noe 
nenaladíte, protože pro toto vysílání 
nemá licenci a ani v nejbližší době 
není šance, že by ji získala. A druhá 
věc je ta, že čím méně diváků, tím 
více hrozí její zánik. A ještě jednu 
výhodu satelit přináší a to, že jeho 
prostřednictvím se dá poslouchat i 
rozhlasová stanice Proglas. I to, 
můžete při svém rozhodování o 
investici do způsobu příjmu 
televizního signálu vzít v úvahu. 
 
Pěkný květen 
 

Petr Vondraš   


